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Daudzšķautņainā Eiropas Savienība 

 

Šogad tiek atzīmēta Eiropas Savienības 60. gadadiena. Tieši tik daudzi gadi apritējuši, kopš 
tika parakstīts Romas līgums, kas kļuva par pamatu Eiropas Savienībai. Šajā sakarībā 
vairākiem dažādu vecumu cilvēkiem uzdevām jautājumu: "Ar ko jums saistās Eiropas 
Savienība?" 

Aija (40 gadu): "Kas ir Eiropas Savienība, pirmoreiz mēģināju noskaidrot laikā, kad tika 
parakstīts Māstrihtas līgums. Tajā laikā mācījos vidusskolā, un mums vēstures stundā bija 
jāizsaka savas domas par nupat parakstīto dokumentu. Toreiz neticēju, ka tāda sistēma varētu 
darboties, un Eiropas Savienība man šķita nereāls veidojums. 2004. gadā, protams, piedalījos 
balsojumā par Latvijas iestāšanos Eiropas Savienībā. To izjutu kā atbildīgu momentu, balsoju 
"par" un nu jau vairāk nekā desmit gadus dzīvoju Eiropas Savienībā. Par to, ka esam ES daļa, 
man laikam vistiešāk atgādina Eiropas Parlamenta vēlēšanas, kurās esmu piedalījusies jau trīs 
reizes." 

Oskars (21 gads): "Ar ES man šobrīd visvairāk saistās pavisam nesenā pieredze "Erasmus" 
studentu apmaiņā. Biju aizbraucis vienu semestri studēt Vācijā. Apmēram pirms gada 
uzzināju par šo programmu un jau tad sapratu, ka gribētu aizbraukt pastudēt citā valstī. 
Nodomāju – mēģināts nav zaudēts, uzrakstīju motivācijas vēstuli un pieteicos. Biju sajūsmā, 
kad man paziņoja, ka esmu izturējis atlasi. Studēju psiholoģiju un universitātē varēju 
izvēlēties dažādus kursus un seminārus. Interesantākais bija pieredzēt atšķirīgu studiju 
sistēmu, starptautisku studentu vidi un, protams, ilgāku laiku padzīvot ārpus Latvijas. Krietni 
uzlaboju savu vācu valodu, ieguvu labus draugus, nodibināju kontaktus, un šobrīd liekas – 
visi ceļi Eiropā vaļā." 

Dina (16 gadu): "Mums skolā nesen tika rīkota lomu spēle. Tās mērķis bija iegūt priekšstatu 
par to, kā darbojas Eiropas Parlaments. Sadalījāmies grupās, katrai no tām bija noteikts balsu 
skaits – atbilstoši pārstāvētajai valstij. Tad apspriedām Eiropas Komisijas iesniegto 
priekšlikumu, ierosinājām grozījumus vai svītrojumus, ņemot vērā savas intereses. Bija 
gandrīz neiespējami vienoties! Ar putām uz lūpām apspriedām vides politiku un brīžiem arī 
smējāmies līdz asarām. Vārdu sakot, tagad man ir ieskats, kā notiek lēmumu pieņemšana 
Parlamentā, un nojaušu, ka tas nemaz nav vienkārši." 

 

 

 


